

New Project: Charting the Course for Youth Democratic and Civic Participation

Thursday, October 12, 2006 – CPRN begins a new research project this month designed to help shape new directions for youth participation in Canada. It will build on the results of CPRN's Youth Dialogue conducted last fall. The project, led by Director Mary Pat MacKinnon, begins with three research papers:

- ***Political and Civic Participation of Young People in Canada – Indifferent or Just Different?*** The author, Brenda O'Neill of the University of Calgary, will examine how young people engage in civic and political activities and what needs to change to improve their civic participation.
- ***Challenges and Opportunities of Engaging Young People in Political Parties.*** Authors Bill Cross of Carleton University and Lisa Young of the University of Calgary will research the views of young Canadians towards political parties, what motivates them to join parties and how family and friends influence political participation.
- ***The State and Potential of Civic Learning in Canada (from Kindergarten to Post-Secondary).*** Authors Joel Westheimer and Sharon Cook, both of the University of Ottawa, will look into what knowledge/skills/aptitudes people need to be active and engaged citizens, and how changing pedagogy and curricula might make a difference.

These three papers (and others to follow) will be informed by a workshop with young people. Watch for more in the coming months.

CPRN in the News

President Sharon Manson Singer and Assistant Director Judi Varga-Toth wrote an op-ed piece for *The Hill Times*, Canada's Politics and Government Newsweekly, entitled: "**Labour pains: stunning silence around issue of birth rates in Canada.**" The article explores the notion of using government incentives to encourage families to have more children as a partial solution to Canada's looming labour shortage. To access or download a copy, [click here](#).

► FRANÇAIS

s u b s c r i b e

e-network e-net
work e-network
e-network e-net
work e-network
e-network e-net

u n s u b s c r i b e

Hidden Gem

Four years ago, CPRN captured what citizens believed was essential to quality of life and assessed Canada against that standard. The result – **Quality of Life in Canada: A Citizens' Report Card**. It's been downloaded almost 7,000 times. To access or download the research report written by CPRN Research Associate Sandra Zagon, [click here](#).



Canadian Policy Research Networks (CPRN) / Réseaux canadiens de recherche en politiques publiques (RCRPP)

Nouveau projet : Tracer la voie de la participation démocratique et civique des jeunes

Jeudi, le 12 octobre 2006 – Les RCRPP commencent ce mois-ci un nouveau projet de recherche conçu pour définir de nouvelles orientations sur la participation des jeunes au Canada. Il poursuivra sur la lancée du dialogue avec les jeunes, organisé l'automne dernier par les RCRPP. Mary Pat MacKinnon, directrice, est à la tête de ce projet qui commence par trois rapports de recherche :

- **Participation politique et civique des jeunes au Canada – sont-ils indifférents ou simplement différents?** – Son auteure, Brenda O'Neill, de l'Université de Calgary, analysera la participation des jeunes aux activités civiques et politiques et les changements qui s'imposent pour améliorer leur participation civique.
- **Difficultés et conditions favorables pour faire adhérer les jeunes aux partis politiques** – Ses auteurs, Bill Cross, de l'Université Carleton, et Lisa Young, de l'Université de Calgary, analyseront les opinions des jeunes canadiens sur les partis politiques, ce qui les motive pour adhérer à des partis et l'influence de la famille et des amis sur la participation politique.
- **L'état de l'instruction civique au Canada (de la maternelle au palier postsecondaire)** – Ses auteurs, Joel Westheimer et Sharon Cook, de l'Université d'Ottawa, examineront les connaissances/compétences/aptitudes requises pour que les citoyens soient actifs et engagés et les effets éventuels d'un changement de pédagogie et de programme d'études.

Ces trois rapports de recherche (et ceux qui suivront) s'inspireront d'un atelier qui associera des jeunes. Ne manquez pas les autres nouvelles à ce sujet au cours des prochains mois.

► **ENGLISH**

a b o n n e m e n t

e-network e-net
work e-network
e-network e-net
work e-network
e-network e-net
work e-network
e-network e-net
work e-network
e-network e-net
work e-network
e-network e-net
work e-network

d é s a b o n n e r

Les RCRPP dans la presse

La présidente des RCRPP, Sharon Manson Singer et Judi Varga-Toth, directrice-adjointe, ont écrit un article d'opinion pour *The Hill Times*, hebdomadaire de la vie politique et du gouvernement du Canada, intitulé « **Labour pains: stunning silence around issue of birth rates in Canada** ». Cet article explore l'utilisation de mesures gouvernementales pour inciter les familles à avoir plus d'enfants, ce qui résoudrait en partie la pénurie de main-d'œuvre imminente du Canada. [Cliquez ici](#) pour consulter ou télécharger cet article.

Bijou caché

Il y a quatre ans, les RCRPP ont dressé le constat de ce qui est indispensable à la qualité de vie, selon les citoyens, et ont évalué le Canada en fonction de ce critère. Le fruit de ce travail, intitulé ***La qualité de vie au Canada : Bulletin des citoyens et citoyennes***, a été téléchargé près de 7 000 fois. [Cliquez ici](#) pour consulter ou télécharger ce rapport de recherche rédigé par Sandra Zagon, associée de recherche.